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Aan de Provinciale Staten van Zeeland 
 
 
 
 
              Middelburg, 19 maart 2020 
 
 
 
Betreft: de oorlog tegen het Coronavirus 
 
 
 
Geachte mijnheer de voorzitter, geachte collega’s, 
 
De FVD-fractie steunt – uiteraard – het besluit om alle (fysieke) vergaderingen van Provinciale Staten 
te verdagen. Maar zoals men dikwijls zegt “reces is geen vakantie”, nu is er zelfs geen reces. Wij zullen 
dus andere vormen moeten vinden om met elkaar van gedachten te wisselen. Wij kiezen er thans voor 
om u deze brief te sturen.  
 
Het Coronavirus is een gigantische bedreiging voor onze samenleving. Eenieder die direct of indirect 
hierdoor getroffen is wensen wij kracht en sterkte toe. Om het Coronavirus in te dammen zijn krachtige 
maatregelen nodig. Helaas heeft Nederland op dit moment het slechtste kabinet aller tijden. De 
televisietoespraak van Minister-President Rutte illustreerde dit perfect. Het was een krachteloze 
boodschap. Het zaaide veel verwarring en het riep meer vragen op dan dat het antwoorden gaf.   

De Franse president Macron zei op 16 maart “nous sommes en querre” (“wij zijn in oorlog”). De Duitse 
Bondskanselier Angela Merkel noemde op 18 maart het Coronavirus de grootste uitdaging sinds de 
Tweede Wereldoorlog en wij moeten het doen met een Minister-President die wat bazelt over “samen” 
en “let een beetje op elkaar”. Voor zover de vorm, maar ook wat betreft de inhoud loopt het Nederlandse 
kabinet steeds achter de feiten aan en luistert naar de verkeerde adviseurs. Zelfs het door 
communautaire problemen geplaagde België heeft veel stevigere maatregelen genomen dat Nederland.  

De Minister-President zei in zijn televisierede: “Het antwoord op alle vragen die leven, begint bij de 
kennis en ervaring van deskundigen. Laat ons daaraan vasthouden”. Daar zit wel wat in, maar de vraag 
is welke deskundigen? Deskundigen verschillen met elkaar van mening. Dat is altijd al zo geweest. “Dan 
koersen we op wat de meeste deskundigen zeggen,” zal men antwoorden. Maar ook dit is weer een 
kwetsbaar antwoord, want soms heeft de minderheid gelijk in de wetenschap. Een politieke leider moet 
dus altijd een beslissing nemen over “naar wie luister ik?” of “wie acht ik ongeloofwaardig?” Helaas gaf 
de Minister-President onomwonden in zijn rede toe dat hij vooral vaart op het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu (RIVM). Er werken bij het RIVM fantastische mensen, maar de organisatie 
als geheel zit er keer op keer naast. Dat hebben wij al duidelijk kunnen constateren in het stikstofdossier. 
Ook in deze Coronacrisis zit het RIVM er flink naast. Zo geeft op 21 januari (nog geen 2 maanden 
geleden!) het RIVM aan dat de kans klein is dat in Nederland iemand zal worden getroffen. Op 28 januari 
geeft het RIVM aan dat de ziekte niet zo heel besmettelijk lijkt en op 12 maart bracht het RIVM nog dit 
bericht naar buiten: “We weten nog niet precies hoe het met het sterftecijfer gesteld is. Maar op dit 
moment lijkt het sterftecijfer nog niet verontrustend.” De FVD-fractie acht deze uitingen niet heel erg 
deskundig. U begrijpt onze zorgen? 
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En ondanks dat wij geen enkel vertrouwen hebben in dit kabinet, hopen wij toch dat ook deze ministers 
en staatssecretarissen snel zullen inzien dat het polderen en de mentaliteit van doe-maar-gewoon-dan-
doe-je-al-gek genoeg, ons kwetsbaarder maakt voor die bedreigingen dan landen met een meer 
voortvarende bestuurlijke traditie. Wij hebben een krachtdadig bestuur nodig, maar dat is erg on-
Nederlands. Althans nog wel. De dominante bestuurlijke traditie leert dat “zoiets niet helpt.” Of alleen 
maar “paniek veroorzaakt.” Maar de zure waarheid is dat voorlopig die landen de beste perspectieven 
hebben die minder scrupules hebben over radicale maatregelen zoals een ‘lockdown’. En vooral: 
grenscontroles terug. 

Dus laten we iets minder kijken naar onze eigen deskundigen en iets meer naar landen als Singapore 
en de vrije Republiek China (Taiwan). Het zou fantastisch zijn als we aan die crisis toch nog iets goeds 
zouden overhouden. Een nieuw Nederland. Met herstel van nationale soevereiniteit. Het besef dat 
wanneer puntje bij paaltje komt het gaat om nationale belangen. Om grenzen. Grenzen stellen aan de 
naïviteit. Grenzen stellen aan wat je wel en niet in je land wil toelaten. En ook iets meer kritisch besef 
over wie de ware deskundigen zijn. 

Dat kritische besef is er helaas nog niet. Wie gelooft nog na het Kamerdebat van 18 maart over Corona 
dat we deze crisis ‘samen’ gaan oplossen? Het scoren van onnozele politieke puntjes wint het volkomen 
van het besef dat we in een oorlogssituatie leven. Forum voor Democratie is wars van politieke spelletjes 
en betreurt het dan ook zeer dat de voorstellen van onze Tweede Kamerfractie om het Coronavirus in 
te dammen louter door partijpolitieke motieven zijn afgewezen. Zeven weken eerder al had de FVD-
Kamerfractie tot tweemaal toe een spoeddebat aangevraagd, maar de coalitie vond dat toen niet nodig 

Het partijkartel onderschat de dreiging van het virus. Minister Bruno Bruins (VVD) dacht dat het zo’n 
vaart niet zou lopen. Nu zitten we in een nationale crisis. Zeer velen zijn al ziek geworden en er zijn al 
veel sterfgevallen te betreuren. De minister zei voorbereid te zijn op een uitbraak, maar het tegendeel 
bleek het geval. Onze ziekenhuisafdelingen intensieve zorgen waren niet toegerust. We hebben geen 
‘testkits’ op voorraad. Er zijn geen tijdige quarantainemaatregelen genomen. Tekorten van medicijnen 
en beademingsapparatuur dreigen. Maar ook: aangekondigde maatregelen om getroffen bedrijven en 
ZZP-ers financieel te ondersteunen laten nog weken op zich wachten omdat men de uitvoering nog 
moet uitwerken. De Minister voor Medische Zorg laat zich afschepen door de staatsomroep NPO en 
commerciële omroepen als hij vraagt om dagelijkse zendtijd voor een Corona ‘update’ aan het 
Nederlandse volk. Hoe kon dit zo misgaan? Waarom heeft men geen plan voorbereid? Het kabinet lijkt 
maar niet vooruit te kunnen denken.  

Het virus heerst natuurlijk ook in de landen om ons heen - meer zelfs, aangezien Nederland relatief laat 
pas de eerste besmettingen kreeg. Omdat onze grenzen open staan en we niet controleren wie 
Nederland binnenkomt, hebben we ook geen greep op de besmettingen die ons land vanuit het 
buitenland bereiken. Dit vormt een zeer ernstig veiligheidsrisico, met name voor grensprovincies als 
Zeeland die te maken hebben met een ‘waterbedeffect’ omdat België en Duitsland wél voor een totale 
‘lockdown’ opteren. Andere landen, zoals Denemarken, Duitsland, Ierland, Oostenrijk, Tsjechië, de 
Verenigde Staten van Amerika, enzovoorts, hebben inmiddels grootschalige grenscontroles ingevoerd. 
Waarom doen wij dit niet?  

Het Coronavirus woedt al een paar maanden door Azië. Daar zijn zaken misgegaan - maar ook goed 
gegaan. Het voorbeeld van Singapore wordt door zowel Harvard University als de 
Wereldgezondheidsorganisatie aangeprezen als ideaal: nul doden, een snelle daling van de 
besmettingen en geen overbelasting van de medische zorg. Daar zouden we van moeten leren! Minister 
Bruno Bruins van Medische Zorg (VVD) blijkt echter slechts naar de landen om ons heen te willen 
kijken... de landen waar de uitbraak nu juist niét onder controle werd gekregen! En zelfs nu nog reageert 
de regering veel te laks. De voorstellen van de Tweede Kamerfractie van het FVD: grenscontroles om 
het virus in te dammen; gesloten ziekenhuizen gebruiken voor de opvang van patiënten die in 
quarantaine moeten, meer testen en een inreisverbod vanuit infectiehaarden zijn door het partijkartel 
weggestemd. Daarmee brengt dit kabinet ook de bevolking van Zeeland in ernstig gevaar. 
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Onze fractie maakt zich zeer ernstige zorgen over de aanpak van de rijksoverheid van het Coronavirus. 
Wij beseffen dat de Provincie op dit terrein weinig tot geen bevoegdheden heeft, maar aangezien de 
rijksoverheid niet handelt (zelfs niet na een specifieke oproep van de Veiligheidsregio Zeeland daartoe), 
en er mensenlevens op het spel staan, zouden wij toch willen dat Zeeland beziet of het toch niet 
eigenstandig enkele dringend noodzakelijke maatregelen kan nemen. Zo denken wij aan het zo goed 
als mogelijk controleren van de grenzen van de Provincie Zeeland met België en dat eenieder die niet 
dringend in Nederland hoeft te zijn onverwijld wordt teruggestuurd. Ook lijkt het ons noodzakelijk met 
de paasvakantie voor de deur, om alle overnachtingslocaties (kampeerterreinen, hotels, 
vakantiehuisjes, enz.) voor toeristen te sluiten. Immers het reizen/verplaatsen van mensen zo veel als 
mogelijk terugdringen helpt enorm bij het verminderen van de verdere verspreiding. En de medische 
zorg in Zeeland is niet toegerust op die extra toestroom. Het is nu de tijd om als Zeeland harde, maar 
noodzakelijke maatregelen te nemen. Opdat zoveel mogelijk Zeeuwen gezond door de Coronacrisis 
komen en de schade beperkt blijft. Dus zelfs die noodzakelijke maatregelen te nemen als de Provincie, 
de Veiligheidsregio of de gemeenten daartoe geen bevoegdheid hebben. Als wij daar mensenlevens 
mee kunnen redden, vragen wij liever om vergeving achteraf dan toestemming vooraf.  

Dit soort maatregelen, waarvan wij hopen dat de rijksoverheid ze alsnog neemt, zijn noodzakelijk, maar 
natuurlijk een klap voor veel zelfstandigen en kleine en middelgrote ondernemers. Naast de 
steunmaatregelen van de rijksoverheid dient ook de Provincie Zeeland te bezien hoe wij zelfstandigen 
en MKB-ondernemers zo veel mogelijk kunnen steunen in deze moeilijke tijden. Dat kan heel concreet 
door opdrachten alleen aan Zeeuwse ondernemingen te gunnen. De Coronacrisis zal enorme schade 
veroorzaken aan onze economie en er zal ook veel geld nodig zijn voor de ‘wederopbouw’. Daarom 
willen wij dat er met onmiddellijke ingang gestopt wordt met alle ‘duurzaamheidsinitiatieven’, 
‘energietransitieprojecten’ en ‘klimaatplannen’. Het geld dat wij daarmee besparen kunnen wij gebruiken 
voor noodzakelijke steunmaatregelen en voor het weer op gang brengen van de economie na de 
Coronacrisis.  

Het zou best kunnen dat de Regering, net nadat deze brief u heeft bereikt, alweer aanvullende 
maatregelen heeft genomen. Wij hopen dat alleen maar!!! Maar tot nu toe is alles wat deze Regering 
doet af en toe een paar maatregelen treffen, maar het is allemaal ‘too little, too late’. Zo heeft Rutte al 
enkele dagen de mond vol over het opwekken van groepsimmuniteit, maar ondertussen blijkt het 
overheidsapparaat gewoon de totale ‘lockdown’ voor te bereiden. Dat is an sich een goede zaak, maar 
het is spijtig dat men dit allemaal zo weifelend doet. Terwijl PVV en FVD al veel eerder deze voorstellen 
heeft gedaan. Het zal toch niet zo zijn dat men deze maatregelen toch eerst probeert niet te nemen 
omdat voornoemde partijen dit hebben voorgesteld.  

Aangezien wij onze zorgen en vragen, heel begrijpelijk, niet met u kunnen delen tijdens een vergadering 
brengen wij deze punten schriftelijk in. In het belang van de democratie vinden wij wel dat wij -samen- 
een manier moeten vinden hoe wij toch over de gevolgen van de Coronacrisis voor Zeeland en de 
maatregelen die genomen moeten worden van gedachten kunnen wisselen. 

Tot slot willen wij al die mensen, die zo keihard hun best doen om ons te voorzien van de best mogelijke 
zorg en iedereen die (vaak onzichtbaar) Nederland draaiende houdt, enorm bedanken. U bent geweldig! 

Hoogachtend, 

de FVD-fractie in de Provinciale Staten van Zeeland, 

Fred WALRAVENS; 
Eelco VAN HOECKE; 
Martin BOS. 
 
 
Bijlage: Beschouwing FVD Nationaal op Corona-plan van het kabinet ‘Wat betekent het Corona-plan 
van het kabinet nu eigenlijk?’ 




